

Technical and Bibliographic Notes / Notes techniques et bibliographiques

The Institute has attempted to obtain the best original copy available for filming. Features of this copy which may be bibliographically unique, which may alter any of the images in the reproduction, or which may significantly change the usual method of filming are checked below.

- Coloured covers / Couverture de couleur
- Covers damaged / Couverture endommagée
- Covers restored and/or laminated / Couverture restaurée et/ou pelliculée
- Cover title missing / Le titre de couverture manque
- Coloured maps / Cartes géographiques en couleur
- Coloured ink (i.e. other than blue or black) / Encre de couleur (i.e. autre que bleue ou noire)
- Coloured plates and/or illustrations / Planches et/ou illustrations en couleur
- Bound with other material / Relié avec d'autres documents
- Only edition available / Seule édition disponible
- Tight binding may cause shadows or distortion along interior margin / La reliure serrée peut causer de l'ombre ou de la distorsion le long de la marge intérieure.
- Blank leaves added during restorations may appear within the text. Whenever possible, these have been omitted from filming / Il se peut que certaines pages blanches ajoutées lors d'une restauration apparaissent dans le texte, mais, lorsque cela était possible, ces pages n'ont pas été filmées.

- Additional comments / Commentaires supplémentaires: **Text in English and French. Texte en anglais et en français.**

L'Institut a microfilmé le meilleur exemplaire qu'il lui a été possible de se procurer. Les détails de cet exemplaire qui sont peut-être uniques du point de vue bibliographique, qui peuvent modifier une image reproduite, ou qui peuvent exiger une modification dans la méthode normale de filmage sont indiqués ci-dessous.

- Coloured pages / Pages de couleur
- Pages damaged / Pages endommagées
- Pages restored and/or laminated / Pages restaurées et/ou pelliculées
- Pages discoloured, stained or foxed / Pages décolorées, tachetées ou piquées
- Pages detached / Pages détachées
- Showthrough / Transparence
- Quality of print varies / Qualité inégale de l'impression
- Includes supplementary material / Comprend du matériel supplémentaire
- Pages wholly or partially obscured by errata slips, tissues, etc., have been refilmed to ensure the best possible image / Les pages totalement ou partiellement obscurcies par un feuillet d'errata, une pelure, etc., ont été filmées à nouveau de façon à obtenir la meilleure image possible.
- Opposing pages with varying colouration or discolourations are filmed twice to ensure the best possible image / Les pages s'opposant ayant des colorations variables ou des décolorations sont filmées deux fois afin d'obtenir la meilleure image possible.

This item is filmed at the reduction ratio checked below / Ce document est filmé au taux de réduction indiqué ci-dessous.

10x		14x		18x		22x		26x		30x		32x
										<input checked="" type="checkbox"/>		
	12x		16x		20x		24x		28x			

REPORT

OF THE

SPECIAL COMMITTEE

APPOINTED TO REPORT THE ALTERATIONS TO BE MADE IN
THE CONSTITUTION OF THE

LEGISLATIVE COUNCIL,

AND THE

MEANS OF EFFECTING THE SAME, IN CONFORMITY TO THE
RESOLUTIONS OF THE 15th JANUARY, 1833.

IN conformity with the order of Your Honorable House, Your Committee have occupied themselves with the consideration of the means of putting in practice, in such a mode as shall promote the good government of this Province, and the welfare of His Majesty's Subjects therein, the principle laid down by Your Honorable House in your Resolutions relative to the second Branch of the Provincial Legislature, as constituted by the Act of the Parliament of Great Britain, of the 31st Geo. III, Cap. 31.

It has been generally admitted, that the Legislative Council of this Province, has not, at any period of its existence, given proofs of that spirit of independence, and community of interests, with the Inhabitants of the Country, which could alone ensure that harmony in the proceedings of the Government, and give, in particular to each of its Branches, that degree of confidence of public opinion, which is requisite to produce that effect.

It could, however, not be otherwise, when it is considered that the original constitution of that body, and its renovation in proportion as vacancies occurred, has been at the disposal of the Crown, at the recommendation of the Provincial Administrations, most frequently interested in surrounding themselves, in that second Branch, by Public Functionaries, or by other individuals known to be advocates of the measures of the Executive, and who became thus clothed with a legislative inviolability. No bounds were given to those appointments, and they were thus made, in great majority, from amongst those who were the least connected with the Country, either in point of permanent interest, of services rendered to their fellow citizens, or of the esteem in which they were held. Hence the whole body became isolated from the people, none of the great interests of whom it represents,

The existence of this evil, although it has for a long time formed the subject of remonstrances on the part of the Inhabitants of the Country, is not sufficient however to enable a remedy for it to be pointed out, so that the Provincial Government might be reconstituted upon basis which may at the same time coincide with those imitations of the Metropolitan Government, which it was evidently the intention of the Legislators of 1791 to introduce in the Canadas, and at the same time present that practical analogy, the results of which were, no doubt, not less their desire to introduce, and without which an apparent imitation in forms alone, would only produce a still greater anomaly.

Without the express orders of Your Honorable House, your Committee would have felt hesitation in reporting their own opinions as to means of providing a remedy for this constitutional defect in our Government, as the basis of representations to be made on the part of Your Honorable House. Although all the interests of the Country are therein fully and equally

RAPPORT

DU

COMITÉ SPÉCIAL

NOMMÉ POUR RAPPORTER LES CHANGEMENTS A FAIRE A
LA CONSTITUTION DU

CONSEIL LÉGISLATIF,

ET LE

MOYENS DE LES OBTENIR CONFORMEMENT AUX
RÉSOLUTIONS DU 15 JANVIER, 1833.

EN OÙÉSSANCE à l'ordre de Votre Honorable Chambre, Votre Comité s'est occupé des moyens de réduire en pratique, d'une manière avantageuse au bon Gouvernement de cette Province et au bien-être des sujets de Sa Majesté en icelle, les principes posés par votre Honorable Chambre dans ses Résolutions au sujet de la seconde Branche de la Législature Provinciale telle que constituée par l'Acte du Parlement de la Grande Bretagne de la 31e. Geo. III. c. 31.

Il est généralement reconnu que le Conseil Législatif de la Province n'a, à aucune époque de son existence, fait preuve de l'esprit d'indépendance et de l'union d'intérêts avec les habitans du pays, qui seules auraient pu assurer l'harmonie dans la marche du Gouvernement, et donner à chacune de ses branches en particulier le degré de confiance dans l'opinion publique nécessaire à ce résultat.

Il en devait être ainsi, si l'on réfléchit que la Constitution primitive de ce corps, et son renouvellement à mesure qu'il y est survenu des vacances, a été à la disposition de la Couronne, sur la recommandation des Administrations Provinciales, le plus souvent intéressées à s'entourer dans cette Seconde Branche, de fonctionnaires publics ou d'autres individus connus par leur dévouement aux mesures de l'Exécutif, et qu'on revêtait ainsi de l'inviolabilité législative. Aucune restriction n'étant apposée à ces choix, ils ont de fait eu lieu en grande majorité parmi ceux qui tenaient le moins au pays par la propriété, la permanence d'intérêts, les services rendus à leurs concitoyens et l'estime qu'ils procurent. Le corps entier s'est ainsi trouvé isolé du peuple, dont il ne représente aucun des grands intérêts.

L'existence de ce mal qui a depuis long-tems fait le sujet de pressentes réclamations de la part des habitans du pays, ne suffit pas cependant pour indiquer le remède, de manière à ce qu'on put reconstituer le Gouvernement Provincial sur des bases qui présentassent à la fois cette imitation du Gouvernement de la métropole que les Législateurs de 1791 ont évidemment eu l'intention de donner aux Canadas, et cette analogie pratique dans les résultats qu'il n'a pas sans doute été moins de leur désir d'introduire, et sans laquelle toute imitation apparente de forme n'est qu'une plus grande anomalie.

Sans l'ordre exprès de votre Honorable Chambre, ce n'aurait été qu'avec quelque hésitation que Votre Comité aurait rapporté ses propres opinions sur les moyens de remédier à ce vice constitutif de notre gouvernement, comme pouvant faire la base de représentations de la part de votre Honorable Chambre ; quoique tous les intérêts du pays s'y trouvent pleinement et égale-
ment

equally represented, those to whom a defective system of Government have given an unconstitutional preponderance, might make a handle of it to cause the expression of your opinion not to be looked upon as that of the population in general; and, by the operation of the same system, the representations of interested Public Functionaries, and of privileged persons in the Colony might reach the General Government of the Empire, carrying the same weight as those of Representatives freely elected by the whole people. This danger added to the wide local distance might cause measures adopted in the United Kingdom with the best intentions, but without practical and local knowledge, to be discordant with the true interests of the Province, and even to hurt those interests in essential points.

Your Committee humbly suggest, that in the event of the Imperial Government becoming convinced of the difficulties that have just been laid open, there would be the certain means of preventing them, by placing the people of the Country in general in a situation to express their opinion, and to recommend proper modifications through Delegates freely and indiscriminately chosen for that purpose, by all classes and out of all classes of the community, so as to harmonize with the interests of the Province, and with those of His Majesty's Government, which can not be separated from each other. Such a body, constituted in virtue of an Act of Parliament of the United Kingdom, to whom they would have afterwards to make a report of their labours, would, whilst it could be no disparagement to the supreme authority of the Empire, be in unison with numerous examples in the free institutions of this Continent, with respect to which it has often been declared that England desired to leave nothing to be wished for by the Inhabitants of these Colonies.

A General Assembly of that kind, would prove to be a faithful interpreter of all the interests of the Colony taken collectively, including those which it was the intention to be caused to be represented by the Legislative Council, and those which that body claim to represent. Those interests would in effect possess therein all their weight and all their legitimate influence. Unless indeed it be maintained, that whilst the Executive Branch of the Colonial Government, established by His Majesty in the persons of His Governors, represents the interests of the Metropolitan State, there ought to be also another constituted Branch out of the Country, and compounded of elements without any affinity with the variegated states of being of those who inhabit it.

However that may be, in the event of Your Honorable House not considering it at the moment expedient to solicit such a measure, Your Committee, having shewn the result of their deliberations, will not take upon themselves to determine whether the entire abolition of the present Legislative Council of this Province, and the assimilation of its government to that of several of the adjacent Colonies, would tend to cause peace and harmony to be re-established in the conduct of affairs. The people of the Country, if they had an opportunity of being legally constituted for that purpose, would be the best judges to decide this weighty question. Your Committee have therefore proceeded upon the supposition that an intermediate Legislative Branch, may, in certain cases, produce more maturity in the deliberation and examination of Bills, than if only one body were called upon to assent to them; at the same time, circumstances of rare occurrence might happen in which the popular representation, might, for the moment, contravene the interests of the body of their constituents, and that those interests might be cherished in the second Branch, and guarded, until the wishes of the people were more fully expressed, either by more decided representations or by the means of new Elections.

The second Branch, as actually in existence, in no way connected, in the majority of its Members, with the superior and permanent interests of the Country, is not adapted to fulfil that end: and, even, putting the case, of which as yet there has been no example, that a Provincial Administration were to send to it a majority of men of opposite principles, the following Administration, or perhaps the same, might very soon hasten to recompose the body in such a way as to ensure its approbation of their measures.

The habits, the climate, the newness of the Country, the changeability of fortunes, the division of estates, and the laws which facilitate it, are obstacles to the existence of a permanent aristocracy, so that an hereditary Legislative Body, with the powers of the House of Lords, would be simply an impossibility in Canada. Landed property being here almost wholly owned in small lots, by the mass of the people, it would be impossible to make a choice so as to form a permanent Legislative Council, even supposing it to be a numerous one, of men who
in

lement représentés, ceux auxquels un système défectueux a donné une prépondérance inconstitutionnelle pourraient s'en servir pour faire regarder votre opinion comme n'exprimant pas celle de la population en générale; et par suite du même système, les exposés des fonctionnaires publics intéressés et d'hommes à privilège dans la Colonie, pourraient arriver auprès du Gouvernement Général de l'Empire avec le même poids, que ceux d'une représentation librement élue par tout le peuple. Ce danger, joint à l'éloignement des lieux et au manque de connaissances pratiques et locales, pourraient faire que des mesures adoptées avec bienveillance dans le Royaume-Uni, ne seraient pas en harmonie avec les vrais intérêts de la Province, et même peut-être blesseraient ces intérêts dans des points essentiels.

Votre Comité suggère humblement que dans le cas où le Gouvernement Impérial serait persuadé des difficultés qui viennent d'être exposés, il aurait un moyen certain de les prévenir, en mettant le peuple du pays en général à portée d'exprimer son opinion, et de recommander des modifications convenables, par le moyen de délégués librement et indistinctement choisis pour cet objet par toutes les classes et dans toutes les classes de la population, de manière à s'harmonier avec les intérêts de la Province, et avec ceux du Gouvernement de Sa Majesté qui n'en peuvent être séparés. Un pareil corps constitué, d'après un Acte du Parlement du Royaume-Uni, auquel il ferait ensuite rapport de ses travaux, en même tems qu'il ne porterait aucune atteinte à l'autorité suprême de l'Empire, serait appuyé sur de nombreux exemples dans les institutions libres de ce continent, au sujet desquelles on a souvent déclaré en Angleterre ne vouloir rien laisser à désirer aux habitans de ces Colonies.

Une Assemblée Générale de cette nature serait l'interprète fidèle de tous les intérêts de la Colonie pris collectivement, y compris ceux que l'on a eu intention de représenter par le Conseil Législatif, et ceux que ce corps prétend représenter. Ces intérêts y auraient de fait tout leur poids et toute leur influence légitime. A moins toute fois qu'on ne prétende que tandis que la Branche Exécutive du Gouvernement Colonial, constituée par Sa Majesté dans la personne de ses Gouverneurs, représentera les intérêts de la métropole, il doive y avoir une autre branche constituée en dehors du pays, et composée d'éléments sans affinité pour les existances variées de ceux que l'habitant.

Quoiqu'il en soit, dans le cas où Votre Honorable Chambre ne jugerait pas à propos pour le moment de solliciter une semblable mesure, Votre Comité venant à exposer le résultat de ses délibérations, ne prendra pas sur lui de décider si l'abolition totale du Conseil Législatif actuel de la Province, et l'assimilation de son Gouvernement à celui de plusieurs des Colonies voisines, tendrait à ramener dans la marche des affaires la paix et l'harmonie. Le peuple du pays, s'il avait l'occasion d'être constitué légalement à cet effet, serait le meilleur juge dans cette grave question. Votre Comité a donc procédé sur la supposition qu'une Branche Législative intermédiaire pourrait en certains cas introduire plus de maturité et de délibération dans l'examen des projets de loi, que s'il n'y eut qu'un seul corps appelé à y concourir; en même tems qu'il pourrait se trouver quelques rares circonstances où la représentation populaire s'écartant momentanément des intérêts du corps constituant, ces intérêts trouveraient un refuge dans la seconde branche, jusqu'à ce que les vœux du peuple fussent mieux exprimés, soit par des représentations plus exactes, soit au moyen de nouvelles Elections.

La seconde branche actuelle ne tenant nullement par la majorité de ses membres aux intérêts majeurs et permanens du pays, n'est pas propre à remplir ce but; et même en supposant la circonstance encore sans exemple qu'une Administration Provinciale y fit entrer une majorité d'hommes à principes contraires, l'administration suivante, ou la même peut être, s'empresserait bientôt de recomposer le corps de manière à y trouver l'approbation de ses mesures.

Les mœurs, le climat, la nouveauté du pays, la mobilité des fortunes, la division des propriétés et les lois qui les facilitent, s'opposant à l'existence d'une aristocratie permanente, un corps Législatif héréditaire, avec les pouvoirs de la Chambre des Lords, ne serait autre chose en Canada qu'une impossibilité. La propriété foncière y étant presque totalement possédée en petits lots par la masse du peuple, il serait impossible de choisir pour former un Conseil Législatif permanent, même en le supposant nombreux, des hommes qui présentassent dans leurs
personnes

in their own persons, would present an essential portion of the existing means and capitals of the country; much more, they could not counterbalance in importance and in wealth any one single county of the Province; and even supposing that such a body could be collected, the above-mentioned circumstances would very soon bring it into decay. In fact, several persons heretofore called to the Legislative Council, and whom we may reckon, then possessed a large and permanent interest in the country, have since found themselves entirely destitute of fortune.

As to the idea of perforce creating an Aristocracy, through the medium of Law, either by endeavouring to establish a system of *substitutions*, (entails,) or otherwise, a state of things which the moral and physical circumstances in which the country is placed, forbids; or by making provision out of the public funds for legislators for life, and without responsibility: it is one that is so contradictory to the conceptions entertained of the constitution of England, as a practical model to go by, that your Committee will not stop to consider it.

A pecuniary qualification required in the persons called to the Council, if the choice of them be left to the Executive, would not probably produce any perceptible change in the composition of the body, with relation to the nature of the various other portions of our colonial institutions. The appointments must in that case, necessarily be made upon the recommendations of Governors, who, being only transitorily in the country, and not having it in their power to become properly acquainted with the inhabitants of the country, until after a long residence, most frequently have recourse to irresponsible advisers in the colony. The persons who are qualified, being much fewer in number than those who would have to be chosen, the result would be, that the worst would be chosen of those, and that the supposed qualification would only serve to legitimate the abuse, and to render its disappearance more difficult. Then, although each of those who were called to the Legislative Council might be capable of having a seat there, the majority would collectively have been chosen in an exclusive sense, and from amongst such as had the fewest relations of interest and feelings with the people. We should see, as we have in times past, this body far from being attached to the country and making part of it, representing only favouritism, monopolies, and privileges; and through its unconstitutional influence upon the march of public affairs, perpetuating that tendency of the men in power in the province, to oppose themselves to every measure demanded by the people, and creating and maintaining a separate interest, and feelings of distrust and even hostility in the minority, instead of labouring in conjunction with your Honorable House, to unite all the inhabitants of the country by means of a uniformity of views and institutions, possessing the same confidence in His Majesty's Government. The abuse here pointed out is, as your Committee humbly conceive, sufficiently exemplified in the present composition of the Legislative Council, the appointments made during the last few years, having only in a small number, a relation with the mass of the people generally, whilst the majority has been such as your Committee have supposed it would continue to be along with a pecuniary qualification.

There only appears to remain for the consideration of your Committee, the principle of Election to rest upon, as being capable, in practice, of analogy with the second branch of the Imperial Legislature. Your Committee entertain no doubt of the result of the adoption of this principle, if the Election depended upon a numerous body of Electors, composed of the best ingredients and the best interests of the colony; and if the choice were confined to persons possessed of a certain easy degree of fortune, without, however, raising that qualification so high that such choice could only be made, in any case, but out of a small number of eligible persons. Your Committee would expect to see the best effects from a legislative body, constituted upon those bases, if, whilst its principle of action was found in the interests of His Majesty's subjects in this Province, as a general and common motive, it found itself, in its formation and its proceedings, independent of the popular Assembly. It would undoubtedly be thus with the above qualifications, and with a different mode of renewal, so as to give more permanence to the body that is now in question.

It is upon these several considerations that your Committee submit the following details:—

An elective Legislative Council, chosen by landholders, having a nett annual income of £10 in the country, and £20 in cities; and who have been residents for at least one year within the circle wherein the Election takes place. The

personnes une partie essentielle des existences et des capitaux du pays ; bien plus, ils ne pourraient balancer en importance et en fortune un seul des Comtés de la Province. Et même en supposant qu'on put trouver un tel corps, les circonstances mentionnées plus haut en amèneraient bien vite la décadence. De fait, plusieurs personnes sommées ci-divant au Conseil Législatif, et qu'on devait supposer avoir alors dans le pays des intérêts considérables et permanens, se sont trouvées par la suite n'avoir absolument aucune fortune.

Quant à l'idée d'exercer forcément une aristocratie au moyen des lois, soit en prétendant fonder un système de substitutions ou autrement, un état de choses que repoussent les circonstances morales et physiques du pays, ou en dotant à même les fonds publics des Législateurs à vie et sans responsabilité, l'idée en est si contraire aux premières notions de la constitution de l'Angleterre comme modèle pratique, que votre Comité ne s'y arrêtera pas.

Une qualification pécuniaire requise des personnes appelées au Conseil, en en laissant le choix à l'Exécutif n'amènerait probablement aucun changement sensible dans la composition du corps, à raison de la nature de plusieurs autres parties de nos institutions coloniales. Les choix devraient nécessairement se faire sur la recommandation des Gouverneurs, qui n'étant que passagèrement dans le pays, et n'en pouvant bien connaître les habitans qu'après une longue résidence, s'en rapportent le plus souvent à des Conseillers sans responsabilité dans la Colonie. Les personnes qualifiées se trouvant beaucoup plus nombreuses que celles dont on aurait à faire choix, il en résulterait que ces choix seraient souvent les pires de ceux qu'on pouvait faire, et que la prétendue qualification ne servirait qu'à légitimer l'abus, et à en rendre la disparition plus difficile. Alors quoique chacun de ceux qui seraient appelés au Conseil Législatif put être compétent à y avoir un siège, la majorité en serait collectivement choisie dans un sens exclusif et parmi ceux qui auraient le moins de rapports d'intérêts et d'affections avec le peuple. On verrait comme par le passé ce corps, loin de tenir au pays et d'en faire partie, ne représenter que la faveur, le monopole, et le privilège, et par son influence inconstitutionnelle sur la marche des affaires publiques perpétuer cette tendance des hommes en pouvoir dans la Province à s'opposer à toute mesure demandée par le peuple, et à créer et maintenir un intérêt distinct et des sentimens de défiance et même d'hostilité dans la minorité, au lieu de travailler en commun avec votre Honorable Chambre à réunir tous les habitans du pays par des institutions et des vues uniformes, et dans une même confiance dans le Gouvernement de Sa Majesté. L'abus présentement signalé se trouve, suivant ce que pense humblement votre Comité, suffisamment exemplifié dans la composition actuelle du Conseil Législatif ; les choix faits depuis quelques années n'ayant tenu qu'en plus petit nombre à la masse du peuple généralement, tandis que la majorité en a été telle que votre Comité suppose qu'elle continuerait de l'être avec une qualification pécuniaire.

Il ne paraît rester à Votre Comité que le principe de l'Élection, sur lequel on puisse s'arrêter comme pouvant dans la pratique présenter de l'analogie avec la seconde Branche de la Législature Impériale.

Votre Comité n'entretient aucun doute de ce résultat, si cette Élection dépendait d'un corps nombreux d'Électeurs, composé des meilleurs existences et des meilleurs intérêts de la Colonie, et si le choix devait se borner à des personnes d'une certaine aisance du côté de la fortune, sans toute fois élever cette qualification de manière à ce que le choix ne dût en aucun cas se porter que sur un petit nombre d'éligibles. Votre Comité attendrait les meilleurs effets d'un corps Législatif constitué sur ces bases, si tout en ayant son principe dans les intérêts des sujets de Sa Majesté en cette Province comme source générale et commune, il se trouvait dans sa formation et dans ses procédés, indépendant de l'Assemblée populaire. Il en serait indubitablement ainsi avec les qualifications ci-dessus, et avec un mode différent de renouvellement de manière à donner plus de permanence au corps dont il s'agit.

C'est d'après diverses considérations que votre Comité soumet les détails suivans :

Un Conseil Législatif électif, choisi par les propriétaires fonciers ayant £10 de revenu net annuel dans les campagnes, et £20, dans les Villes, et domiciliés depuis au moins un an dans l'arrondissement où se ferait l'Élection.

L'éligibilité

The eligibility to be restricted to the subjects of His Majesty having attained the age of at least thirty years; residents of the Province, and having resided therein at least fifteen years, and possessing an annual freehold income arising from property situated within the Province, of at least one hundred pounds for those elected for the Country, and of at least two hundred pounds for those for the Cities of Quebec and Montreal.

The duration of the Body limited to six years; the renewal to be made by one sixth part every year, it being to be determined during the first five years by lot which of the Members chosen at the General Election shall have to retire. When there shall happen to be any vacancies, those who succeed to them to be Members only for the period which would have remained to their predecessors.

The number of the Members to be equal to that of the Counties, Cities, and divisions thereof, or other circles, sending Members to the House of Assembly, with the exception of Boroughs whose population does not amount to 2000 souls, who would only have to vote in the Counties of which they make part. So that the number of Councillors would be nearly half of that of the Members of the Assembly.

The Speaker or Chairman of the Body to be chosen by the Members, subject to the approbation of His Majesty.

The Judges to be ineligible, as well as the Clergy.

The Members of the present Legislative Council not to belong to the New Council, except they are re-elected: at all events should His Majesty's Government insist upon retaining them, they should only be considered as supernumerary Members, and would have to justify their qualifications in landed property and resign their places of profit, in conformity with the present Report.

The Legislative Council not to be subject to dissolution.

The Members not to accept, otherwise than by Bill, places of profit or honor during good pleasure, excepting those of Justice of the Peace, and in the Militia, nor become accountable for public money, nor receive any directly or indirectly from the Executive Government, under whatever denomination, without subjecting themselves to a re-election.

The individuals who offer themselves as Candidates, shall make oath as to their qualifications; if the Candidates are not present, three Electors must make affirmation as to that qualification to the best of their knowledge. The Members elected, shall, before they take their seats, take the same oath, and shall be bound to renew it at all times upon order of the Body.

When it happens that Members are elected at the same time both for the Legislative Council and for the Assembly, they shall make choice of either one or the other of the Houses, within a prescribed time.

Your Committee cannot close their Report without expressing their regret, that the special statement of the views of His Majesty's Government on this important matter, promised by the Right Honorable Lord Viscount Goderich, His Majesty's Principal Secretary of State for the Colonies, in his Despatch of the 7th of July, 1831, has not yet reached Your Honorable House, so that they might be aided in their endeavours to remedy an acknowledged evil.

The whole nevertheless humbly submitted.

E. BEDARD,
Chairman.

14th March, 1833.

L'éligibilité restreinte aux sujets de Sa Majesté, âgés d'au moins trente ans, domiciliés dans la Province, et y ayant résidé au moins quinze années, et ayant un revenu foncier annuel assis dans la Province d'au moins £100, pour les élus des campagnes, et d'au moins £200 pour ceux des Cités de Québec et de Montréal.

La durée du corps limité à six ans, le renouvellement se faisant chaque année par sixième ; le sort décidant pendant les cinq premières années, quels des membres élus à l'Élection générale seraient sujets à se retirer : lorsqu'il se rencontrerait des vacances, les remplaçans ne seraient membres que pour le tems qui eut resté à leurs prédécesseurs.

Le nombre des membres égal à celui des Comtés, Cités ou Divisions d'icelles, ou autres arrondissemens, envoyant des membres à la Chambre d'Assemblée ; à l'exception des Bourgs dont la population ne s'élèverait pas à 2000 âmes qui voteraient seulement aux comtés dont ils feraient partie : de manière à ce que le nombre des Conseillers fût à-peu-près de moitié de celui des membres de l'Assemblée.

L'Orateur ou Président du corps élu par les membres, sujet à la confirmation de Sa Majesté.

Les Juges inéligibles, ainsi que le Clergé.

Les membres du Conseil Législatif actuel ne feront point partie du nouveau, à moins d'une ré-élection : dans tous les cas si le Gouvernement de Sa Majesté insistait à les y conserver, ils ne devraient être considérés que comme membres surnuméraires, et devraient justifier de leur qualification foncière, et abandonner leurs places de profits en conformité au présent rapport.

Le Conseil Législatif non sujet à une dissolution.

Les membres ne pourront accepter autrement que par Bill, des places de profit ou d'honneur sous bon plaisir, excepté celles de Juges de Paix et de la milice, ni devenir comptables de deniers publics, ni en recevoir du Gouvernement Exécutif directement, ou indirectement, à quelque titre que ce soit, sans devenir sujets à une ré-élection.

Les individus briguant la candidature jureront de leur qualification ; si les candidats ne sont pas présents, trois Electeurs devront affirmer cette qualification au meilleur de leur connaissance. Les membres élus, avant de prendre leur siège, prendront de nouveau le même serment, et seront tenus de le renouveler dans tous les tems sur l'ordre du corps.

Lorsque des membres se trouveront élus en même tems pour le Conseil Législatif et pour l'Assemblée, ils opteront pour l'une ou l'autre Chambre sous un délai prescrit.

Votre Comité ne peut terminer ce Rapport sans exprimer son regret, que l'exposé particulier des vues du Gouvernement de Sa Majesté sur cet important sujet, annoncé par le Très-Honorable Vicomte Goderich, Principal Secrétaire d'Etat de Sa Majesté pour les Colonies, dans sa dépêche du 7 Juillet 1831, ne soit pas encore parvenu à Votre Honorable Chambre, afin de l'aider dans ses efforts pour remédier à un mal reconnu.

Le tout néanmoins humblement soumis.

E. BEDARD,
Président.

14 Mars, 1833.